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Pohovořit s námi můžete na těchto 
mobilních číslech. Volejte: 

Janě Šimečkové 777 581 544 
Haně Pijákové  775 581 544 
Míše Brázdové  725 745 421 

Pište nám na e-mail info@szuz.cz 
nebo na osobní e-maily: 
simeckova@szuz.cz 
pijakova@szuz.cz 
brazdova@szuz.cz 

Sledujte naší svazovou činnost 
na www.szuz.cz, facebooku 
a uzavřené FB skupině SZÚZ členové. 

Peníze nám posílejte na č.ú. 
156433910/600, Moneta Bank nebo 
Fio Banka 2301112937/2010. 

Oficiálně jsme spolek vedený 
u Krajského soudu v Brně, L8536 
IČO: 26529831, DIČ: CZ26529831

SVAZ 
ZAKLÁDÁNÍ 
A ÚDRŽBY 
ZELENĚ

PŘIJĎTE NÁS 
NAVŠTÍVIT DO NAŠÍ 
GREEN KANCELÁŘE 
V OTEVŘENÉ 
ZAHRADĚ 
NA ÚDOLNÍ 33, 
602 00 BRNO

Zpravodaj Svazu zakládání a údržby zeleně

Vážení a milí členové, 

v uplynulých dvou měsících jsme připravovali žádost  
do OP Zaměstnanost plus o další vzdělávací projekt pro 
zaměstnance členských firem a OSVČ, kteří jsou členové 
SZÚZ. Uspořádali jsme dvě informativní on-line schůzky, 
rozeslali dotazníky a Míša, která je za tuto oblast v kanceláři 
zodpovědná, s mnohými z vás intenzivně komunikovala 
telefonicky. Na začátku to vypadalo, že zájem nebude příliš 
velký, nakonec se nám sešly požadavky od 40 členských 
firem. V projektu by mělo být podpořeno přes 300 osob 
a výše žádosti je téměř 12 000 000 Kč. Projekt je na 
období 2024-2026, výsledek žádosti budeme znát za 
několik měsíců.   
V plném proudu je příprava průběhu hodnocení a následně ocenění děl přihlášených 
do soutěží Koupací jezírko roku a Zelená střecha roku, ale i vyhlášení soutěže PARK 
roku. O všech dalších aktivitách se dočtete na řádcích níže. Přeji vám pěkné počtení. 

Vaše kancelářská zahradnice 
Hanka 

3/2023

Těšíme se na osobní setkání na tradiční červnové exkurzi členi členům, kterou jsme 
letos připravili ve spolupráci s členy z regionu jižní Morava. 
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Pro letošní Shromáždění členů jsme zvolili hotel Kouty u Ledče 
nad Sázavou, který se pyšní sloganem „místo rovnováhy v srdci 
Česka“. Po dva dny našeho setkání panovalo jarní počasí, takže 
mnohé účastníky asi svrběly dlaně a myšlenky jim utíkaly  
k zakázkám. Chybějící mobilní signál sice umožňoval odstřihnout 
se od netrpělivých klientů, přesto však mnozí vybíhali na blízkou 
louku či kopec signál ulovit. I když se k nám dostala výtka, že 
termín není vhodný, že  už je sezóna, na Shromáždění se sešlo  
63 osob ze 46 firem.  

Jenom na vysvětlenou, termín konání 22.3. byl zvolen 
proto, že v období od 1. února do 18. března probíhají 
napříč republikou jarní prázdniny a nechtěli jsme 
zasahovat do případných zimních dovolených. V lednu jsou 
obvykle Shromáždění členů sekcí a také nemáme ještě 
uzavřené účetnictví tak, abychom mohli připravit zprávu  
o činnosti.    

Na Vysočině se o nás staral milý a vstřícný personál, ubytování  
s neskutečnými výhledy si užili především ti, kdo zvolili 
přenocování v chatce. Přednášková místnost byla poněkud 
stísněná, protože jsme původně tak velký zájem nečekali, ale jak 
známo, dobrých lidí se vejde všude plno. 

Odborný program 

Dopoledne měli možnost účastníci vyslechnout a shlédnout 
přednášky na téma Choroby a škůdci v zahradní a 
krajinářské tvorbě – aktuální situace (Ing. Marie Bartíková, 
Ph.D, https://www.fytopatolog.cz ), Výroba biouhlu a jeho 
vlastnosti (Martin Pospíšil, https://prauhel.cz/) a Zajištění 
stanovištních podmínek při výsadbě stromů (David Hora).  

Hospodaření 

Přestože ještě nebyla k dispozici oficiální účetní závěrka, podle 
podkladů účetní firmy byl členské základně předložen ke 
schválení následující hospodářský výsledek za rok 2022:   
Náklady SZÚZ včetně sekcí  5 555 000 Kč 
Výnosy                             6 029 000 Kč 

Náklady SZÚZ bez sekcí       4 270 000 Kč 
Výnosy                           4 675 000 Kč  

Zůstatky na účtech k 31. 12. 2022 
Moneta Bank    1 366 140 Kč 
FIO                      845 994 Kč  

Zpráva o činnosti 2022 

Podrobnou zprávu o činnosti přednesla s podporou PWP 
prezentace ředitelka Jana Šimečková. Vy, naši členové jste byli  
o dění ve svazu podrobně a pravidelně informováni ve 
zpravodajích. Prezentace je k dispozici na webové stránce v sekci 
pro členy, pro veřejnost bude do konce června vydána, jako 
obvykle, výroční zpráva za rok 2022.   

Nosným programem SZÚZ byla realizace vzdělávacího projektu 
Hortulanus 2021. Do projektu vstoupilo padesát členských firem, 
které už vyslaly na semináře a workshopy více než 250 
zaměstnanců. Celkem jsme do konce roku 2022 vyčerpali za 
ukončené kurzy za všechny monitorovací období 3 597 788 Kč  
z přidělených 11 584 219 Kč.  

Volby 

Odpoledne se uskutečnilo Shromáždění členů. Kromě obvyklých 
bodů, jako je zpráva o činnosti a hospodaření za uplynulý rok  
a program činnosti a rozpočet na rok následující bylo nutné zvolit 
čtyři členy do Představenstva  SZÚZ a jednoho člena Kontrolní 
komise. O kandidujících jsme vás informovali e-maily, takže 
jenom shrnu výsledky: 

Předsedou byl opět zvolen Petr Halama (DIKÉ ZAHRADY s.r.o.), 
místopředsedou Jaroslav Pešička GARPEN ZAHRADNICKÁ spol.  
s r.o.), pro které je to druhé funkční období, stejně jako pro Lukáše 
Rajtra (Realizace zeleně Dřevčice s.r.o.). Nově byl zvolen do 
Představenstva Pavel Bláha (STROMMY COMPANY s.r.o.) a do 
Kontrolní komise Michal Pytlík (LAPY Zahradnictví s.r.o.).  

Shromáždění členů SZÚZ

https://www.fytopatolog.cz
https://prauhel.cz/)
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Medailonky  
nových členů Představenstva a Kontrolní komise 

 
Pavel Bláha ze společnosti STROMMY COMPANY ke své 
kandidatuře napsal: 

Kandiduji jako zástupce dynamicky se rozvíjející realizační firmy. 
Mým cílem je navázat na dosavadní práci svazu a zároveň práce, 
respektive spolupráce na nových projektech.  

Jedním z projektů, který by dle mého názoru byl velmi účelný, je 
bližší spolupráce na ose SZÚZ – školy – realizační firmy, pro 
profilaci mladých absolventů s praktickými znalostmi. Ideálně 
docílit praxe studentů pod „přísnou“ kontrolou a záštitou svazu  
u firem. Nyní mají studenti praxe, které si často nechají jenom 
podepsat a nic se nenaučí a školy to neumí nebo nechtějí 
kontrolovat. Pokud by byly praxe pod záštitou svazových firem, je 
větší šance je zkvalitnit. Když mi nějaká práce dává smysl, jsem 
schopný ji dotáhnout do konce. Náš obor vnímám jako poslání  
a rád bych dále pracoval na obnově jeho bývalé slávy.  
V neposlední řadě bych rád spolupracoval na prohloubení 
spolupráce realizačních firem, což je dle mého názoru jedním  
z hlavních poslání svazu, abychom nebyli zavilí konkurenti, ale 
spolupracovníci a přátelé :) 

Michal Pytlík ze společnosti LAPY Zahradnictví ke své 
kandidatuře napsal: 

Realizacím zahrad se s kolegou Ondrou věnuji už bez mála deset 
let, za tu dobu jsme si jako firma prošli jak těžkým, tak i přínosným 
obdobím. Začínali jsme ve sklepech našich rodičů s pár hrabkami, 
rýči a lopatami. Postupně jsme měli svou první unimobuňku, 
garáž, až jsme se dostali do vlastních prostor. Ruční nářadí s námi 
stále zůstalo, jen ho doplnila mechanizace. Díky tomu jsem získal 
zkušenosti, které využívám jak při vedení firmy, tak i při jednání  
s klienty. Snažím se být maximálně empatický jak  
k zaměstnancům, tak i klientům. Zároveň se snažím v určitých 

chvílích zachovat „citovou plochost“, to především, když z člověka 
cítím určitou faleš. 

Osobně mám rád zahrady větších rozměrů, vidím v nich 
rozmanitost implementovat sad, vodu, velké stromy. Rozčlenit ji 
do několika sekcí, a především pak možnost procházky klidně i na 
půl dne. 

Proč kandiduji: Ve Svazu nevidím momentálně žádné zásadní 
nedostatky, je očividné že Svaz vedou profesionálové a jde jim to 
skvěle. Rád bych však prospěl Svazu zejména ve formě propagace. 
Marketing u nás ve firmě vedu já a věřím, že snad i správně. Díky 
tomu bych se chtěl více do hloubky věnovat propagaci 
zahradnické profese. To jak v řadách veřejnosti, tak i motivovat 
mladé k tomu, aby se od tohoto oboru neodvraceli zády, naopak 
aby jej brali jako něco, na co mohou být hrdí a sami v sobě si říct 
„jsem zahradník…“. Zároveň bych chtěl touto formou doplnit řady 
kontrolní komise a dále se i v SZUZ rozvíjet a podporovat jej. 

Čeho chci dosáhnout v SZUZ: Rád bych, aby všichni profesionálové 
(ti co se živí zahradnickou profesí) plnili své úkoly s myšlenkou 
toho, že se jedná o živý organismus a něco co po sobě zanechají. 
Aby se všichni nad prací zamysleli, než něco vytvoří, vysadí, 
seřežou, pokácí – jestli neexistují i jiná, lepší řešení. Vzdělávat tedy 
profesionály k vyšší profesionalitě. 

Vítáme nové členy 
od začátku roku 2023 přistoupily do svazu tyto firmy: 

INDIVIDUÁLNÍ: 
TRIFLORA  pro s.r.o., VK Zahrady Brno s.r.o., GREEN 
SERVICES  s.r.o., ZAHRADY MIRAKULA, ZELENÉ STŘECHY CB  
OBCHODNÍ: 
FLO Lokalizace netěsností s.r.o., BAUPROTECT s.r.o., SAITO-
TRANS s.r.o. 
PŘIDRUŽENÝ:  
Střední rybářská škola a VOŠ VHE, Vodňany 
Střední odborná škola veterinární, mechanizační a 
zahradnická, České Budějovice 

Shromáždění členů SZÚZ
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Každoroční exkurze s Asociací biobazénů a jezírek ABAJ nás letos 
zavedla do Holandska. Téměř 20 člennou skupinu čekal zajímavý 
program, který letos organizovala nová členka Rady Jana Mudrová 
z Ateliéru A57.  

  

První den exkurze jsme zavítali do firmy JUBholland pěstující 
cibuloviny, kterou provozuje už čtvrtá generace potomků. Firmě se 
dobře daří, vyváží do celého světa a dosahuje obratu kolem půl 
miliardy korun. Měli jsme možnost vidět celý areál továrny a 
ukázkové plochy. Zaujaly nás různě namíchané směsi cibulovin, 
místní písčité půdy a snaha o co nejmenší používání chemie.   

  

KEUKENHOF, největší květinový park v Nizozemsku i v Evropě, 
byl naší další zastávkou.  

Měli jsme tu možnost vidět všechny druhy cibulovin, zejména 
tulipány, narcisy, hyacinty, modřence, řepčíky a jejich směsi v 
různých kombinacích tvarů a barev. Vše bylo do detailu dotažené, 
trávníky krásně udržované a celý pobyt jsme si moc užili.  

Na následující fotce je vidět zaměstnanec, jak zapichuje oporu z 
tuhého drátu, aby se nemohly vylomit květenství hyacintů. 

První dvě noci jsme byli ubytování kousek od pobřeží mezi 
Amsterdamem a Haagem. Mohli jsme si tak užívat procházky  
k moři podél dun. Kromě toho nás čekaly výjezdy do krajinného 
parku Zuipolder, na Moses Bridge a do firmy In Lite.  

Zuidpolder Landscape park 

Krajinný park Zuipolder o rozloze 110 hektarů byl vytvořen u 
městské aglomerace Rotterdamu pro zlepšení kvality vody a 
zvýšení rekreační a ekologické hodnoty vodních systémů. Návrh 
zahrnuje akumulaci vody, rekreaci a ekologii a vytváří atraktivní 
novou krajinu. Díky sofistikovanému vodnímu systému je čistá 
voda uchovávána v obdobích vysoké hladiny vody, proto, aby 
mohla sloužit k údržbě a doplnění do městských kanálů v 
obdobích sucha. 

Moses Bridge 

"Mojžíš vztáhl ruku nad moře a Hospodin hnal moře silným 
východním větrem, který vál po celou noc, až proměnil moře  
v souš. Vody byly rozpolceny." Tento úryvek biblického příběhu  
o vysvobození Židů z egyptského otroctví se stal inspirací pro 
nizozemské architekty z ateliéru RO&AD architecten, kteří za svůj 
„Mojžíšův most“ dostali ocenění Nizozemského svazu architektů 
za Stavbu roku 2011. 

Exkurze Holandsko
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In Lite 

Do firmy In Lite, vyrábějící 12voltová svítidla do exteriéru, jsme 
byli pozváni na obchodní prezentaci. Během prezentace svítidel  
s nizozemským designem a taiwanskou výrobou nám byly 
představeny hodnoty značky jako jednoduchost, design a emoce 
noční zahrady.  

Celý systém funguje na principu plug and play, kde se jednoduše 
propojují komponenty mezi sebou. Trafo stanice je zastrčená  
v zásuvce a není tak nutné být elektrikářem pro instalování 
systému. Ovládání pomocí aplikace je samozřejmostí a odpadá tak 
složité řešení ovládání, pokud se instaluje už u postaveného 
domu či hotové zahrady. 

Design je jednoduchý, čistý, soudobý a typů světel je celá řada, 
takže se najde vždy originální svítidlo pro jakékoliv použití. 

Kupujeme ukázkovou instalační sadu, abychom mohli ukázat 
zákazníkům výhody tohoto systému.  

Na poslední den naší holandské exkurze jsme si pošetřili tři 
zajímavosti. Jako první jsme navštívili jsme okrasnou školku Van 
den Berk  

Van den Berk Nurseries je jedna z největších okrasných školek 
v Nizozemí a také dodavatel opravdu vzrostlých dřevin, který 
pěstuje rostliny na plochách o velikosti 450 hektarů už po čtyři 
generace. Prohlédněte si krásné vzrostlé vícekmeny sakur, 
muchovníků či magnólie, listnáče měřící přes deset metrů či 
zajímavě pokroucené borovice.  

High Tech Campus Eindhoven  

je nejchytřejší čtvereční kilometr v Evropě. Jedná se o ekosystém 
260 high tech firem a domov více než 12 500 inovátorů, 
výzkumníků a inženýrů, kteří vytvářejí technologie budoucnosti. 

V tomto areálu je dbáno na přírodní dojem a práci s dešťovou 
vodou. Všude rostou dřeviny a kmeny starých stromů jsou 
poházeny po areálu jako v nějakém lesoparku. 

Vody ze střech jsou svedeny systémem zatravněných kanálů, které 
fungují jako filtr do břehových porostů, které jsou pravidelně 
stříhány a jsou tak jimi odčerpávány živiny. 

Trudo Tower je stavba postavena s podporou státu a obsahuje 
menší byty okolo 50 m2, které fungují jako startovací bydlení. 
Součástí budovy je asi 130 dřevin, které mají nájemníci na 
balkonech a se kterými nesmí manipulovat. Dřeviny jsou v péči 
odborné firmy a dodala je školka Van den Berk. 

Text i foto Pavel Jugas z firmy Anima Horti

Exkurze Holandsko
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Koupací jezírko roku 2023 
5. ročník soutěže 

Letos jsme vyhlásili pátý ročník soutěže Koupací jezírko roku, do 
kterého je přihlášeno jedenáct děl. Děkujeme všem, kteří se 
rozhodli nést svou kůži na trh a svá díla ukázat nejen porotcům, 
ale také prostřednictvím fotografií a případně odborných článků 
širší veřejnosti.  

I když se to nezdá, není tak jednoduché tyto odborné soutěže 
pořádat. Napřed je potřeba sehnat sponzory a přesvědčit je o tom, 
že má smysl soutěž podpořit. V tu chvíli je sice zdánlivě vyhráno, 
nicméně před uzávěrkou přihlášek přichází lehká či těžší 
nervozita, zda se sejde dost děl, aby byla soutěž vskutku 
reprezentativní. Už jsme si zvykly, že nemůžeme čekat s rukama  
v klíně, takže mnohým z vás jsme volaly a zjišťovaly, zda do 
soutěže přispějete. Mnohdy vám v tom brání neochota zákazníků 
otevřít své soukromí, což se těžko překonává. Mezitím je potřeba 
jmenovat odbornou porotu a sladit její časové možnosti. Když už 
známe přihlášené lokality, přichází na řadu objednat pro porotu 
dodávku, naplánovat trasu, oznámit termíny hodnocení všem 
zúčastněným a doufat, že nebudou velké dopravní zácpy. Zároveň 
společně s Radou ABAJe hledáme místo a způsob důstojného 
vyhlášení výsledků. Proč to všechno? Vznešeně řečeno, 
naplňujeme tím cíle Asociace biobazénů a jezírek, například 
„podílet se na organizování výstav, veletrhů a dalších akcí, které 
mají význam pro rozvoj biobazénů, koupacích jezírek a přírodě 
blízkých koupališť v České republice“ anebo „propagovat činnost 
ABAJ jakož i jejich členských firem prostřednictvím médií, 
propagačních a jiných materiálů v tištěné i elektronické podobě“. 
Jednoduše  – získáváme tím celou řadu fotografií a detailních 
popisů jezírek, které pak můžeme publikovat na webu, sociálních 
sítích a využít pro přípravu článků jak pro Inspiraci, tak i pro jiné 
časopisy. Oceněné firmy si pomyslných medailí považují  
a využívají svých dobrých umístění pro marketing. Bylo by fajn, 
kdyby se neopakovali stále stejní účastníci, takže doufáme, že 
organizace příštího ročníku bude hladší a jednodušší a že se 
dočkáme celé řady kvalitních děl.  

Koupací jezírka a přírodní bazény  
FAKTA a MÝTY 

21. června 2023 
Vodňany (seminář) a České Budějovice (exkurze) 

Doufáme, že jste ve svých mailových schránkách nepřehlédli 
pozvánku na exkurzi a seminář, které vyvrcholí vyhlášením 
výsledků soutěže Koupací jezírko roku 2023. Vodňany se mohou 
zdát trochu z ruky, ale výběr tohoto místa má svůj důvod. Sídlí tam 
totiž Střední rybářská škola a Vyšší odborná škola vodního 
hospodářství a ekologie, která se nedávno stala členem ABAJe  
a z níž by se mohli rekrutovat vaši budoucí spolupracovníci.  
Ve Vodňanech je také Mezinárodní enviromentální vzdělávací, 
poradenské a informační středisko ochrany vod  Fakulty rybářství 
Jihočeské univerzity, které pro seminář a vyhlášení výsledků 
poskytlo své prostory. A nejenom teorií živ je jezírkář, proto bude 
semináři dopoledne předcházet exkurze na jedno modelové 
koupací jezírko a dva přírodní bazény v Českých Budějovicích.  

Sehnat v době školních výletů a zájezdů pro exkurzi autobus bylo 
dílo vpravdě mistrovské! Po odborných informací se můžete těšit 
na Garden party a neformální diskuse. Pokud nemůžete přijet 
sami, dejte o akci vědět svým spolupracovníkům. Děkujeme. 

Podrobné informace najdete na stránce akce 

Kulatý stůl ABAJ 
25. května, Mělník 

Asociace biobazénů a jezírek si v letošním roce připomíná 15 let 
od svého vzniku, což je příležitost zamyslet se nad jejím 
směřováním. Je do sebe uzavřenou organizací, jak se domnívají 
mnohé firmy vně ABAJe? Mají její členové striktně dodržovat 
Standardy pro plánování, stavbu a provoz koupacích jezírek a 
biobazénů? Jak zavést a aplikovat zásady formulované v dohodě  
o společných základech při plánování, výstavbě a údržbě 
přírodních koupacích jezírek, kterou přijali na kongresu 2022 
členové mezinárodní organizace IOB, jejíž členem je i ABAJ? 

O těchto tématech a mnohých dalších se bude mluvit na kulatém 
stolu, který se uskuteční v sídle firmy Jezírka Pecina od 17 hod a 
zakončen bude společnou večeří v restauraci Na Staré kovárně. 
Zajištěn bude i online přenos přednáškové části.

ABAJ NEWS

http://www.jezirka-biobazeny.cz/cs/biobazeny/akce/2023/
http://www.jezirkapecina.cz/kontakty
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Zelených střech přibývá stále rychleji 

Začátkem května jsme jako každoročně zveřejnili informace o trhu 
zelených střech. Měření vývoje probíhá na základě množství 
dodaného střešního substrátu, který je klíčovým komponentem 
vegetačních střech, a je doplněno o další informace z trhu. 
Podklady zpracovává předseda Rady Sekce Zelené střechy Pavel 
Dostal. Poděkování za spolupráci při měření množství zelených 
střech náleží firmám: AGRO CS a.s., Bauder s.r.o., BB Com s.r.o., 
Saint Gobain Construction Products a.s., Divize Isover, Optigrün, 
SEDUM TOP SOLUTION s.r.o., Vulkatec Riebensahm GmbH 

V roce 2022 přibylo v České republice 396 000 m² nových 
zelených střech. Dá se tedy říct, že zelených střech se v roce 2022 
založilo třikrát více než před 6 lety, v roce 2016. V rámci průzkumu 
Green Market Report publikovaného odbornou sekcí ZeS  
v loňském roce bylo možné ověřit a doplnit údaje i za uplynulé 
roky, ze kterých je patrné, že růstové tempo v oboru se neustále 
zvyšuje. Tisková zpráva je uveřejněna na www.zelenestrechy.info  
a také jsme ji poskytli  médiím.  

Zelená střecha roku 2023 

Soutěž Zelená střecha roku dospěla letos již do jubilejního 
desátého ročníku. Jejím cílem je nejenom upozornit na možnost 
ozeleňování střech, ale především ukázat, že u nás je řada 
osvícených investorů, kteří na svých objektech chtějí zelené 
střechy, schopných projektantů, kteří je umí navrhnout a kvalitních 
firem, které umí zelené střechy vybudovat. Pořádání soutěže  
s sebou nese starosti i radosti, podobně jako u soutěže Koupací 
jezírko roku. Musíme aktivně díla vyhledávat a potenciální 

přihlašovatele osobně kontaktovat, nicméně pokud je na konci 
patnáct přihlášených děl, stojí vynaložené úsilí za to. Porota je 
navštíví ve dnech 12. a 13. června, od 1. června bude mít i široká  
a odborná veřejnost možnost se na přihlášená díla podívat 
alespoň prostřednictvím webu www.zelenastrecharoku.cz , kde 
bude také zahájeno hlasování veřejnosti.  Výsledky soutěže budou 
slavnostně vyhlášeny na konferenci, kterou budeme pořádat  
14. září 2023 v Ostravě. 

Od 1. června můžete hlasovat na  
www.zelenastrecharoku.cz 

Konference Zeleň na konstrukcích 

14. září 2023, Ostrava  

Dolní oblast VÍTKOVICE bude již po druhé hostit konferenci  
o zelených střechách a fasádách, kterou Sekce Zelené střechy 
uspořádá 14. září 2023. U příležitosti konference budou 
slavnostně vyhlášeny výsledky soutěže Zelená střecha roku 2023, 
účastníci se budou také moci podívat, jak vypadá 2 000 m2 zelené 
střechy před Světem techniky po téměř deseti letech od založení. 
Den před a den po konferenci budou díky aktivitě 
moravskoslezských členů pro veřejnost přístupné vybrané zelené 
střechy v regionu. Příprava konference je v plném proudu a těšíme 
se na vaši hojnou účast.  

Zelené střechy NEWS

http://www.zelenestrechy.info
http://www.zelenastrecharoku.cz
http://www.zelenastrecharoku.cz
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Shromáždění členů SMZ 

Jaro je v plném proudu a s jeho příchodem se událo pár změn 
i v Sekci mladých zahradníků. Dne 18.3. 2023 se uskutečnilo 
Shromáždění členů SMZ, na kterém proběhlo hlasování o úpravě 
stanov a také byla zvolena staronová rada. V čele sekce vystřídal 
Martina Straku jako předsedu Adam Heger, místopředsedou byl 
zvolen Adam Miller, dalšími členy rady se stali Bc. Petr Kristlík Dis. 
a Václav Koudelka a doplnili je členové předešlých dvou rad 
Martin Straka, Alžběta Kotlabová a Ing. Aneta Hegerová.  

Úpravy stanov se týkaly především zvýšení počtu členů Rady z pěti 
na sedm a zkrácení doby mandátu členů rady ze tří na dva roky. 
Navíc při opakování kandidatury může být člen volen pouze na 
jeden rok, čímž by se měla zajistit průběžná obměna rady, aby 
nedocházelo ke stagnaci činnosti sekce.  

Členové rady zleva: Vaclav Koudelka, Aneta Hegerová, Adam 
Heger, Martin Straka, Alžběta Kotlabová, Petr Kristlík. 

Na fotce chybí místopředseda Adam Miller. 

Krátce po shromáždění členů – 21.3. proběhla schůze nové rady se 
zaměřením na program sekce na rok 2023. Zde se dohodlo, že 
budeme pracovat na uskutečnění neformálních setkání  
s odbornou diskuzí s lidmi z praxe na školách v Mělníku, Lednici  
a Jarově. Dále by měla proběhnout exkurze na téma permakultury 
a na podzim workshop na téma koupací jezera a přírodní bazény.  

V dubnu jsme začali na slibovaném programu pracovat. Proběhlo 
online setkání s představenstvem svazu, na kterém jsme se 
domluvili na užší spolupráci.  

Dne 11.5. se uskutečnil seminář na téma permakultury Prohlídka 
20leté jedlé certifikované přírodní zahrady s permakulturními 
prvky v Lysé nad Labem paní Petry Vodenkové, kterého měli šanci 
zúčastnit se i naši členové.  

I setkání v Mělníku už má jasnější „tvary“. Bude se konat 17.6. na 
zahradnické akademii, přesný program a témata odborných 
přednášek a diskuzí bude zveřejněn, ale myslím, že se máme 
všichni na co těšit.  

Věřím, že nová rada opět nastartuje činnost sekce  
a dokážeme našim členům nabídnout atraktivní akce, 
jelikož jsme se v minulosti potýkali spíše s nezájmem  
a nízkou účastí. Podle zpráv z okolních evropských zemí 
zažívají úpadek i tamní organizace mladých zahradníků. 
My se budeme snažit nadále sdružovat mladé lidi se 
zájmem o tento krásný obor.  

Pokud budete mít nápad na jakoukoliv akci či nabídky praxe, 
neváhejte se s námi spojit.  

Za radu SMZ přeji všem dobře vydařenou sezonu.  
Aneta Hegerová  

Sekce mladých zahradníků

Certifikovaná přírodní zahrada Petry Vodenkové

Certifikovaná přírodní zahrada Petry Vodenkové
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Tour de cibuloviny a efeméry 

Začátkem května (2.5.) se konala odborná exkurze po 
cibulovinách, efemérech a trvalkových výsadbách v Dendrologické 
zahradě v Průhonicích. Exkurze byla zaměřena na jarní aspekt 
trvalkových záhonů v podrostech i na plném slunci.  

Čekala na nás nejen pestrobarevná záplava tulipánů a pozdních 
narcisů, ale také různé další kvetoucí cibuloviny modřenců 
společně s pryšcemi, štěničníky, petrklíčemi, nízkými plamenkami 
a sasankami v podrostech v kombinaci s kandíky.  Bylo zajímavé 
taky pozorovat zbarvení jednotlivých druhů rostlin při rašení. 
Odbornou exkurzí nás provázel významný trvalkář Ing. Adam 
Baroš, kterému děkujeme za předání cenných informací a 
průvodcování.  

Načasování kurzu bylo perfektní, protože nejen tulipány na nás 
počkaly, abychom je viděli hýřící barvami ve vší parádě. Exkurze se 
konala po celou dobu venku, byl dostatek prostoru i pro sdílení 
zkušeností účastníků a diskuzi třeba například i o jedlých květech. 
Jako bonus jsme navštívili také aktuálně kvetoucí kosatce z 
průhonického šlechtění.  

Ostrava – vzdělávání středoškolských pedagogů 

Jak jsme vás již v minulém zpravodaji informovali, od podzimu 
2022 jsme zapojeni do projektu OKAP II,  v rámci kterého 
spolupracujeme se Střední zahradnickou školou, Ostrava, p.o. a na 
základě poptávky školy zařizujeme lektory pro požadované kurzy, 
domlouváme s nimi obsah kurzu, se školou pak ladíme termíny  
a organizační záležitosti.  

V měsíci dubnu (6.4.) jsme realizovali pro pedagogy ze SZAŠ  
v Ostravě kurz Koupací jezírka, který vedl Ing. Jiří Šimka  
z členské firmy Zahradnictví Šimková. Účastníkům předal své 
dlouholeté praktické zkušenosti z  navrhování, realizace i údržby 
koupacích jezírek a přírodních bazénů. Děkujeme za lektorování!  

Vzděláváme
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Setkání s řediteli a zástupci středních škol 2023 

Již po patnácté se na Zahradnické fakultě MENDELU sešli zástupci 
téměř dvou desítek školských a profesních institucí. Za SZÚZ se 
jednání zúčastnila Jana Šimečková a Hana Pijáková. Naším 
hlavním příspěvkem na tomto setkání byla soutěž Lipová 
ratolest, kdy jsme poukázaly na problémy s financováním, 
vzhledem k obrovskému nárustu cen zejména u ubytování, ale  
i stravy. Zajímalo nás, jak velký problém by pro školy bylo zvýšení 
vložného, které v současné době činí za školu, která je členem 
SZÚZ 1 800 Kč, pro nečlenskou školu 3 600 Kč. Svaz financuje již 
zmíněné náklady na stravu a ubytování z darů členských firem. 
Dotaci od MŠMT bohužel nemůže využít, neboť se příjem žádostí 
uzavírá již v říjnu, kdy ještě nemáme dostatečné informace o 
budoucím ročníku. Z jednání vyplynulo, že 5 000 Kč za školu by 
byl akceptovatelný příspěvek. 

Představily jsme rovněž projekt Pěstuj bezpečně, 
nepodporuj invazní druhy, v jehož rámci  uspořádáme na 
podzim ve spolupráci s FŽP ČZU semináře pro studenty středních 
škol.  

Za SMZ se měl jednání zúčastnit nový předseda Adam Heger  
a představit sekci Mladých zahradníků, těsně před konáním 
se z účasti omluvil a zaslanou prezentaci jsme přednesly my.  

Dalším našim tématem bylo, jak co nejefektivněji propojit 
firmy, které hledají stálé či sezónní zaměstnance ze 
zahradnického oboru, se studenty a absolventy. Z diskuse 
vyplynulo, že problém pro studentské praxe jsou náklady na 
ubytování, v případě, že firma nesídlí v místě bydliště studenta. 
Často se i stává, že studenti nechtějí vycestovat z okolí bydliště  
a budou raději pracovat na školních pozemcích. Dále je problém 
věk žáků, pokud jim není 18 let, odpovědnost za ně nese škola. 
Firma by musela tuto odpovědnost převzít, což by bylo 
problematické. Čtvrťáci už se praxí nezúčastňují (maturita, 
nedostatek času…) i když by to nejvíce potřebovali. Mluvili jsme 
také o možnosti kariérních dnů či představení firem ve školách.  

Bližší spolupráci jsme v tomto ohledu momentálně 
navázali se Střední zahradnickou školou v Ostravě, kde 
chceme pilotně vyzkoušet, jak by mohla spolupráce firem se 
školou vypadat.  

Spolupráce se středními školami

Lipová ratolest 2023 

Jak už jsme vás informovali v minulém zpravodaji, letošní ročník soutěže mladých zahradníků Lipová ratolest se uskuteční v Benešově 
20.-22. září. Vít Dvořák již připravil a projednal s představiteli města krajinářský návrh, který bude rozdělen pro deset soutěžních 
družstev. Hlavní myšlenkou  je vytvoření příjemného místa v okolí bytové zástavby, několika školek a škol. Prostor cílí především na 
volnočasové aktivity a relax v městské džungli. Nový krajinářský návrh propojuje plochy rozdělené komunikací v jednu a do místa, ve 
kterém se v současné době nachází dětské hřiště a stromy nedobrého zdravotního stavu, tak vnáší nového génia loci a vdechuje život.  
Z nevzhledné plochy se tak může stát velmi kvalitní místo, kde vznikne miniparčík, který bude reprezentovat zdejší lokalitu a stane se 
místem setkávání, odpočinku, relaxace a záchytným bodem pro procházející. 
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Registrační číslo projektu 

CZ.03.1.52/0.0/0.0/19_110/0011146 

Co je nového v projektu Hortulanus 

V průběhu března, dubna a května jsme uspořádali některé kurzy 
na základě vaší poptávky.  

Projekt Hortulanus končí v červnu 2023. Pokud byste chtěli 
realizovat ještě nějaké konkrétní školení, obraťte se na nás, 
pokusíme se vám vyhovět, ale chápeme, že je již dávno plná 
sezóna.  

REALIZOVANÉ KURZY BŘEZEN, DUBEN, KVĚTEN 

13.3. Údržba vozidel a strojů PREZENČNĚ (EKOIMPEX 
VYSOČINA) UZAVŘENÝ KURZ  

17.3. Výsadba okrasných a ovocných dřevin PREZENČNĚ 
(HAVÍŘOV)  

27.3. a 29.3. MS EXCEL pro středně pokročilé/pokročilé ONLINE  

28. a 30.3. Zelené střechy PREZENČNĚ (EKOIMPEX VYSOČINA) 
UZAVŘENÝ KURZ  

od 28.3. Řidičský průkaz sk. B+E PREZENČNĚ (BRNO)  

31.3. Komunikace na pracovišti PREZENČNĚ (ŠENOV)  

20.4. Trvalkové záhony – sortiment, technologie, zakládání... 
PREZENČNĚ (PRŮHONICE)  

Co je v plánu na další měsíce? 

VYPSANÉ KURZY KVĚTEN, ČERVEN 
18.-19.5. Kamenický workshop – dlažby z přírodního kamene 
PREZENČNĚ (MIKULOV) docekalova@kanu.cz 

7.6. Obsluha a údržba malých strojů PREZENČNĚ (ŠENOV) Kurz 
je kapacitně naplněn 

9.6. Kosení (sečení kosou) PREZENČNĚ (SVIADNOV) 
docekalova@kanu.cz 

Na Kamenický workshop v Mikulově a kurz Kosení máme 
stále volná místa. V případě, že o kurz máte zájem, registrujte 
se u paní Lucie Dočekalové na email docekalova@kanu.cz 

Pokud byste měli jakékoliv dotazy, nebo byste chtěli zaslat přehled 
absolvovaných kurzů, ozvěte se Michaele Brázdové. 

V případě, že byste se chtěli proškolit ve Vámi vybraném tématu a 
v nabídce ho nemáme, nebo uspořádat nějaké celofiremní 
školení, neváhejte a kontaktujte nás.   

Důležité kontakty  

V případě, že máte nějaké specifické požadavky, můžete 
kontaktovat mě, případně kontaktní osoby uvedené níže. 
Technické a manažerské kurzy zajišťuje Kanu systém s.r.o. / Bc. 
Lucie Dočekalová, mobil: +420 776 376 573, mail: 
docekalova@kanu.cz  

Jazykové, účetní, ekonomické a právní kurzy zajišťuje společnost 
Everesta, s.r.o.  

JAZYKOVÉ KURZY/ Lucie Novotná, +420 734 621 064, mail: 
lucie.novotna@everesta.cz  

ÚČETNÍ, EKONOMICKÉ, PRÁVNÍ, OBECNÉ IT / Ing. Jana Benešová, 
mobil: + 420 734 318 883, mail: jana.benesova@everesta.cz  

INTERNÍ LEKTOR (oborové)/ Ing. Michaela Brázdová, mobil: +420 
725 745 421, mail: brazdova@szuz.cz 

Hortulanus 2021 – odborné vzdělávání členů Svazu zakládání a údržby zeleně

Trvalkové záhony - sortiment, technologie, zakládání

Výsadba okrasných a ovocných dřevin, Havířov
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Zadejte nebo vložte text

            Prezentace členských firem


